



CALL FOR PROPOSALS:

CONCORDIA UNIVERSITY
25TH ANNUAL GRADUATE INTERDISCIPLINARY CONFERENCE (AGIC)
FEBRUARY 20, 2020

SUBMISSIONS DUE:
NOVEMBER 01, 2019
agic.concordia@gmail.com



Call for Proposals:

LANDEDNESS

25th Annual Graduate Interdisciplinary Conference

February 20, 2020

Concordia University

Tiohtiá:ke/Montréal

The Department of Religions and Cultures at Concordia University announces the 25th Annual Graduate Interdisciplinary Conference (AGIC). The conference seeks to encourage dynamic interdisciplinary discussion in relation to this year's theme: landedness.

In her book, *Decolonizing Education*, Mi'kmaw scholar and educator Marie Battiste says relationships with land pattern "cultural behaviors and ways of knowing." Honoring this teaching, it is in relationship(s) with land that we locate a definition of landedness for the purposes of this conference. Land in this sense could be resource, property, terrain, territory, homeland, nation, planet, ecology, spiritual entity (among others).

Possible questions for consideration include: How are notions of land/edness constituted? challenged? What does it mean to possess land? occupy land? defend land? be displaced from land? How is land seen as sacred? as commodity? What are the relations between bodies and lands? What are the implications of these relations?

Possible research areas include, but are not limited to: ecology and climate; geographies; economies; migration and diaspora; place and space; colonialisms and postcolonialism; decolonization; indigenous studies; race, class, gender, sexuality; feminism; queer critique; sensory and affect studies; humanism, posthumanism, and transhumanism; animal studies; the body and performance; literatures; epistemologies; pedagogies; nationalisms; political theory; kinship; ethics; law and property; pilgrimage; land in historical contexts.

Submission instructions: Proposals of max. 300 words are due November 01, 2019 to agic.concordia@gmail.com. All submissions must include a project title, applicant's name, email address, university affiliation (if applicable), degree, a brief bio of 50 words, and five keywords that describe the project. Multi/intermedia and performance-based proposals are welcomed and encouraged. You may submit a proposal and present in English or French. Applicants will be notified in early December.

Applicants are also encouraged to submit papers for publication in the *Journal of Religion and Culture*. For more information about the journal or the conference, please visit our websites: jrc-concordia.ca and agic-concordia.ca

Appel à Communication:

TERRE, TERRAIN, TERRITOIRE

le 25e Conférence Annuelle Interdisciplinaire des étudiants des cycles supérieurs

le 20 février 2020

l'Université Concordia

Tiohtiá:ke/Montréal

Le Département des Religions et Cultures annonce la 25e Conférence Annuelle Interdisciplinaire des étudiants des cycles supérieurs. Cette conférence vise à encourager un dialogue interdisciplinaire et dynamique par rapport au thème de cette année: terre, terrain, et territoire.

Dans son ouvrage, *Decolonizing Education*, l'académicienne et éducatrice Mi'kmaw Marie Battiste affirme que les relations avec la terre structurent «les comportements culturels et les modes de connaissance». Sous cette interprétation, nous vison à définir le thème de cette conférence à travers des relations vis-à-vis la terre. La terre dans ce sens peut être définit comme étant une ressource, une propriété, un terrain, un territoire, une patrie, une nation, la planète, l'écologie, une entité spirituelle (parmi d'autres).

Questions potentielles à considérer : Comment les notions de terre sont-elles conçues? Comment sont-elles contestées? Que signifie posséder, occuper, défendre, ou être déplacé d'une terre? Comment la terre et le terrain sont-ils vus comme sacrés? Comment sont-ils vus comme des biens? Quelles sont les relations entre les corps et la terre? Quelles sont les implications d'une telle relation?

Les domaines de recherche potentiels inclus, sans pour autant être limiter par ceux-ci: l'écologie et le climat; géographie; économie; migration et diaspora; lieu et espace; colonialisme et postcolonialisme; décolonisation; les études autochtones; race, classe sociale, sexe/genre, sexualité; féminisme; critique queer; les études sensorielles et affectives; humanisme, le posthumanisme, et transhumanisme; animalités; le corps et la performance; critique littéraire; épistémologique; pédagogiques; politique; le nationalisme; royauté; éthique; droit et propriété; pèlerinage; la terre sous un contexte historique.

Instructions pour les soumissions: Les propositions ne doivent dépasser de plus de 300 mots, et doivent être soumises au plus tard le 01 novembre 2019 par courriel à agic.concordia@gmail.com. Veuillez-vous assurer d'inclure le titre de votre projet, nom, adresse courriel, affiliation universitaire (si applicable), degré, une brève biographie de 50 mots, et cinq mots-clés décrivant votre projet. Les propositions multi/intermédia ou

toute forme de performance sont les bienvenues. Vous pouvez soumettre une proposition soit en français ou en anglais. Les candidats/es seront informé/es en début décembre.

Les candidats/es sont aussi invité/es à soumettre leurs travaux pour publication dans le *Journal of Religion and Culture*. Pour plus d'informations sur le journal ou la conférence, visitez nos sites: jrc-concordia.ca et agic-concordia.ca